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SAMMANFATTNING

På grund av ökade omvärldskostnader anhåller föreningen Skånsta Ryttare om ett ekonomiskt

bidrag uppgående till 1 034 000 kr.

Nedan följer en detaijerad redogörelse för den ekonomiska situation vår förening befinner sig i

tillsammans med en genomgång av de akuta åtgärder som vi behöver åtgärda och där de ökade

omvärldskostnaderna gör att föreningen ser en stor avvikelse resultatmässigt för 2022. De

fonderade mede| klubben har måste gå till inköp av hästar då många av våra ridskolehästar är gamla

och några försäkringspengar inte utgår när dessa försvinner och ska ersättas med nya.

BAKGRUND

Skånsta Ryttare är en ideell förening som bildades redan 1962. Föreningen bedriver ridskola i

Österåkers kommun på den egna anläggningen vid Sjökarby i Åkersberga. Föreningen arrenderar

marken som de egna byggnaderna är uppförda på - två ridhus, ett stall med intilliggande lokaler där

kontor, tvättstuga, uppe hållsrum, personalutrymme samt omklädningsrum finns belägna.

Föreningen har ca 550 mediemmar och varje vecka sitter ca 420 personer upp på någon av våra

hästar för ridlektion. Vi värnar om att driva en ridskola för alla och sex dagar i veckan hållervåra

välutbildade ridinstruktörer rid Iektionerför barn, ungdomar och vuxna. Vi erbjuder personer med
särskilda behov ridning och vi har också knatteridning för de allra yngsta. Vi är arbetsgivare åt

personer med funktionsnedsättningar och vi samarbetar med skolor och andra föreningar i

kommunen och vi seross som en viktig kugge i arbets- och föreningslivet i Österåkers kommun. Inte

minst erbjuder vi en vettig fritid för många av våra ungdomar i kommunen och vi är en viktig del

inom främst flickidrotten.

Föreningen tog över ägandet av anläggningen (i befintligt skick) 2006 som tidigare ägdes av

Österåkers kommun. Uppgörelsen med kommunen innefattade en årlig ekonomisk ersättning från

kommunen till föreningen under 10 år som fanns reglerat i ett avtal. Enligt avtalet åtog sig

kommunen att vidta en utvärdering av övertagandet efter avtalets utgång. Avtalet upphörde att

gälla 2016 och Skånsta Ryttare tog initiativet till en förnyad förhandling med kommunen om
framtiden. Någon ny uppgörelse finns än idag inte trots att ett otal antal möten har ägt rum mel|an

föreningen och representanterför kommunen. Föreningen har |ämnat in mängderav material för att

redovisa hur vår ekonomiska situation ser ut idag och hur prognoserna ser ut för framtiden. Allt har

gjorts med förhoppning om att Österåker kommun ska få en verklig bild av den verklighet viser

framför oss - ridskolan är beroende av ett ekonomiskt stöd (förutom drifts- och anläggningsbidrag)



för att ha en möjlighet att ta hand om vår anläggning och driva ridskolan vidare. VI ser en stor

inflyttning till vår kommun och att kommunen då kan erbjuda en ridskola centralt belägen som är

öppen för alla måste vara positivt. Flickidrotten står också i centrum här.

Föreningen bedriver inte bara en ridskola utan är också fastighetsägare vilken innebär många och

svåra och framförallt kostnadskrävande insatser. Anläggningen utsätts för hårt slitage då vi har med
levande djur att göra och verksamheten är av sådan art att kontinuerligt underhållsarbete krävs.

Utmaningarna är mycket stora för en ideell förening där styrelsen arbetar helt ideellt och där

fastighetsägandetinnebär stora ekonomiska åtaganden. Föreningen har också att följa de miljö- och

djurregler som sätts upp av Länsstyrelsen och Jordbruksverket finns och detta innebär att vissa

åtgärder måste vidtas trots att det är skralt i kassan.

I tillägg till detta har vi som bekantskenande eIpriser, kraftigtökade spån- och foderkostnader samt

ökade räntekostnader. Den justerade prognosen för 2022 resulterar därmed iett underskott med

1,108,000 kr.

ANSÖKAN OM EKONOMISKT BIDRAG

De förhandlingar som förts med kommunen om ett fortsatt ekonomiskt stöd har än idag inte

utmynnat i någon uppgörelse. Föreningen har gjort stora ansträngningarför att påvisa för

kommunen de insatser som görs för kommunens invånare från föreningen sida och också på de

extremt svåra ekonomiska förutsättningar vi har atf förhålla oss till. På grund av att marken vår

anläggning är uppförd på ägs av kommunen och arrenderas av föreningen, är förutsättningar för

banklån dåliga och ränteläget är redan förhöjt förföreningen på grund av denna omständighet. Vi

anstränger oss oerhört för att våra medlemmar ska hjälpa till ideellt med upprustningsarbeten på

vår anläggning, något som har fungerat bra. Dock finns stora och kostnadskrävande utmaningar med
att äga en anläggning av detta slag och vissa åtgärder behöver vi ta in professionell hjälp för att klara

och dessutom ska man också förstå att vissa delar av anläggningen (framför allt klubbhus där kontor,

personalrum och omklädningsrum finns) var i ett undermåligt skick redan vid övertagandet av

anläggningen 2006. Föreningen har haft förhoppningar om att kunna få till stånd en

överenskommelse med kommunen om ekonomisk hjälp förframtiden men efter sex års enträgna

försök till avslut i frågan utan resultat, har föreningen hamnat i ett akut, ekonomiskt krisläge. Vi

måste vidta vissa åtgärder på de slitna lokalerna för att undvika olyckor och riskerför skador och för

att följa arbetsmiljölage ns regler behöver vi också vidta åtgärder ur ett arbetsgivarperspektiv. Till

detta ska läggas den extremt svåra tid vi Ieveri med ökade kostnader för både foder och el.

Vi hänvisar ti|| de otaliga ekonomiska analyser och modeller som både politiker och tjänstemän tagit

del av inom kommunen under de senaste sex åren. Vi har också delat med oss av investeringsplan

som hänvisas till i detta sammanhang.

Värt att notera i sammanhanget är också att föreningen under innevarande år har höjt våra priser

med 15%. Ridning är en förhållandevis dyr sport och hela samhället drabbas såklart av den osäkerhet

som vi leveri idag och vår riskanalys har landat i att vi inte kan chockhöja våra prisereftersom risken

är stor att elever lämnar oss helt vilket skulle innebära att intäkterna uteblir.



För att åtgärda en del av föreningens stora underhållsskuld avseende främst elev- och

personalutrymmen - som dels ärvts i och med övertagandet 2006 och som även byggts upp underde

sex år vi försökt förhandla fram ett avtal med kommunen - samt också överleva de ökade

kostnaderna för exempelvis el, vatten, foder, veterinär, hovslagare, gödselhantering enligt

kretsloppet, hästinköp ansökerföreningen Skånsta Ryttare härmed om ekonomiskt bidrag för

följande ökade driftskostnader:

1. Merkostnad el i prognosen för 2022 om 430,000 kr (totalkostnad beräknas till 700,000)

2. Merkostnad för höjda priser för foder, strö, veterinär, hovslagare, gödselhantering etc.

uppskattade till 344,000 kr.

3. Ökade räntekostnader för 2022 om 40,000 kr.

4. Nödvändig upprustning av befintliga toaletter (som används av både elever och personal)

Uppskattad kostnad till 220,000 kr.

Utöver dessa ökade extraordinära kostnader ovan ärföreningen tvungen att under 2023 vidta

renovering av personalutrymmen som inte har renoverats sedan 1974. Klubbhusbyggnaden är i sin

helheti mycket stort behov av upprustning som föreningen skjutit upp i avvaktan på uppgörelse med

kommunen.

Värt att påminna om är att mervärdesskatt bliren direkt kostnad för föreningen då vi inte som ideell

förening har rätt att dra av denna. Vi är som förening alltså slutstation för moms.

Föreningen Skånsta Ryttare ansöker om ett ekonomiskt bidrag uppgående till 1 034000 kr.

Klubbens fonderade medel måste gå till inköp av hästar.

Åkersberga den 4 november 2022
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